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    Protokół nr X/2015 

z sesji Rady Gminy Inowłódz, która odbyła się w dniu 25 czerwca 2015 roku 

w  godzinach 1400 – 1805  w sali na zamku Kazimierza Wielkiego w Inowłodzu 

 

Na ustawowy skład osobowy 15 radnych obecnych było 14 radnych. 

(Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu). 

(Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu). 

 

Udział w sesji wzięli: 

1. Pan Bogdan Kącki – Wójt Gminy Inowłódz. 

2. Pan Jan Żerek - Sekretarz Gminy.  

3. Pani Katarzyna Koch – Skarbnik Gminy. 

4. Pan Kazimierz Grygiel – Kierownik Referatu Organizacyjnego. 

5. Pani Janina Gostyńska – Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej. 

6. Pani Iwona Szczepańska – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. 

7. Pan Janusz Klupa – Kierownik Zakładu Usług Komunalnych w Spale. 

8. Pani Barbara Maciejczyk  - Dyrektor Gminnego Centrum Kultury w Inowłodzu. 

 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie X sesji Rady Gminy Inowłódz VII kadencji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad sesji. 

3. Zatwierdzenie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z obrad IX sesji. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie między 

sesjami. 

6. Informacja Wójta o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami. 

7. Informacja Wójta na temat zamku Kazimierza Wielkiego w Inowłodzu. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania z wykonania budżetu Gminy 

Inowłódz za 2014 r. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Inowłódz 

za 2014 r. 

10. Udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Inowłódz za 2014 r.: 

a ) zapoznanie z Uchwałą Nr II/102/2015 Regionalnej Izby Obrachunkowej z dnia 

18 maja 2015 r. w sprawie opinii o sprawozdaniu  Wójta Gminy Inowłódz z wykonania 

budżetu za 2014 rok; 

b) zapoznanie z wnioskiem Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Inowłódz o udzielenie 

absolutorium Wójtowi Gminy Inowłódz za 2014 rok; 

c) zapoznanie z Uchwałą Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Gminy Inowłódz o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Inowłódz za 

2014 rok; 

d) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Inowłódz za 

2014 rok. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Inowłódz 

na lata 2015-2030. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Inowłódz na rok 2015. 
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13. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego za 

2014 rok Gminnego Centrum Kultury w Inowłodzu. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie powołania zespołu do spraw zaopiniowania kandydatów na 

ławników. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji „Planu Gospodarki Niskoemisyjnej 

dla Gminy Inowłódz na lata 2015-2020”. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości stanowiących mienie 

komunalne (część dz. nr 24/13 w Spale). 

18. Podjęcie uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości stanowiących mienie 

komunalne ( część dz. nr 6/6 w Spale).  

19. Informacja o realizacji wniosków zgłoszonych na IX sesji. 

20. Interpelacje i zapytania. 

21. Wnioski Komisji, wolne wnioski i informacje.  

22. Zamknięcie obrad X sesji Rady Gminy. 

 

Ad. 1  

Pan Przewodniczący Rady Gminy Inowłódz Wacław Chachuła otworzył obrady X sesji VII 

kadencji a następnie powitał wszystkich obecnych na sali. Nieobecny radny Jacek Baran 

usprawiedliwił swoją nieobecność. 

 

Ad. 2 

Pan Przewodniczący na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad sesji.  

 

Ad. 3 

Pan Wójt zgłosił autopoprawkę do przedłożonego porządku obrad, polegającą na 

wprowadzeniu do porządku obrad uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXV/135/2012 

Rady Gminy Inowłódz z dnia 27 września 2012 r. w sprawie podziału Gminy Inowłódz na 

stałe obwody głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji 

wyborczych. Wyjaśnił, że zmiana siedziby obwodowej komisji wyborczej w Inowłodzu, 

spowodowana jest zmianą organizacji lokali w budynkach Urzędu Gminy (do dotychczasowej 

siedziby obwodowej komisji wyborczej został przeniesiony Referat Gospodarki Komunalnej, 

zaś nową siedzibą lokalu wyborczego będzie budynek Publicznej Szkoły Podstawowej w 

Inowłodzu).  

Pan Przewodniczący zaproponował, by w punkcie 8  porządku obrad dodać uchwałę 

w sprawie zmiany Uchwały Nr XXV/135/2012 Rady Gminy Inowłódz z dnia 27 września 2012 

r. w sprawie podziału Gminy Inowłódz na stałe obwody głosowania, ustalenia ich numerów, 

granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych. Radni jednogłośnie przyjęli 

zaproponowany porządek obrad ze zmianami. Wobec powyższego porządek obrad 

przedstawiał się następująco: 

4. Przyjęcie protokołu z obrad IX sesji. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie między 

sesjami. 

6. Informacja Wójta o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami. 

7. Informacja Wójta na temat zamku Kazimierza Wielkiego w Inowłodzu. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXV/135/2012 Rady Gminy Inowłódz z 

dnia 27 września 2012 r. w sprawie podziału Gminy Inowłódz na stałe obwody 
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głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji 

wyborczych. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania z wykonania budżetu Gminy 

Inowłódz za 2014 r. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Inowłódz 

za 2014 r. 

11. Udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Inowłódz za 2014 r.: 

a ) zapoznanie z Uchwałą Nr II/102/2015 Regionalnej Izby Obrachunkowej z dnia 

18 maja 2015 r. w sprawie opinii o sprawozdaniu  Wójta Gminy Inowłódz z wykonania 

budżetu za 2014 rok; 

b) zapoznanie z wnioskiem Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Inowłódz o udzielenie 

absolutorium Wójtowi Gminy Inowłódz za 2014 rok; 

c) zapoznanie z Uchwałą Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Gminy Inowłódz o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Inowłódz za 

2014 rok; 

d) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Inowłódz za 

2014 rok. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Inowłódz 

na lata 2015-2030. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Inowłódz na rok 2015. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego za 

2014 rok Gminnego Centrum Kultury w Inowłodzu. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie powołania zespołu do spraw zaopiniowania kandydatów na 

ławników. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji „Planu Gospodarki Niskoemisyjnej 

dla Gminy Inowłódz na lata 2015-2020”. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości stanowiących mienie 

komunalne (część dz. nr 24/13 w Spale). 

19. Podjęcie uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości stanowiących mienie 

komunalne ( część dz. nr 6/6 w Spale).  

20. Informacja o realizacji wniosków zgłoszonych na IX sesji. 

21. Interpelacje i zapytania. 

22. Wnioski Komisji, wolne wnioski i informacje.  

23. Zamknięcie obrad X sesji Rady Gminy. 

 

Ad. 4  

Protokół z IX sesji Rady Gminy Inowłódz został jednogłośnie przyjęty - za przyjęciem 

protokołu głosowało 14 radnych. 

 

Ad. 5  

Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie między 

sesjami. 

Pan Przewodniczący przedstawił korespondencję jaka wpłynęła do Biura Rady Gminy 

w okresie między sesjami: 

 pismo z Łódzkiego Urzędu Wojewódzkiego, z dnia 22 czerwca 2015 r. przekazujące 

pismo Przewodniczącego Zarządu Głównego Krajowej Rady Sędziów Społecznych 

z dnia 28 maja 2015 r. dotyczące wyborów ławników.  
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 pismo z Łódzkiego Urzędu Wojewódzkiego w Łodzi, nr ZN.414.3.2015 z dnia                         

3 czerwca 2015 r. dotyczące dokonania uzupełnienia w oświadczeniu majątkowym za 

2014 rok Przewodniczącego Rady Gminy Inowłódz.  

Poza tym Pan Przewodniczący brał udział:  

 30 maja w występach zespołów ludowych w ramach projektu „Dolina Pilicy tańcem 

i pieśnią malowana” a następnie w pikniku rodzinnym z okazji Dnia Dziecka 

w Konewce. 

 13 czerwca w uroczystościach, które odbyły się na zamku w Inowłodzu z okazji 

jubileuszu 50 i 60-lecia pożycia małżeńskiego a następnie w pikniku rodzinnym 

w Królowej Woli. 

 20 czerwca w turnieju łuczniczo - kuszniczym i w Gminnej Sobótce.  

Ponadto Pan Przewodniczący pełnił dyżury w dniach 3, 10 i 24 czerwca br. 

 

Ad. 6  

Informacja Wójta o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami. 

Informacja tę odczytał Pan Wójt na sesji, stanowi ona załącznik nr 3 do niniejszego 

protokołu. (do 40,43) 

Na zakończenie swojej wypowiedzi Pan Wójt przedstawił informację o podróżach 

służbowych, jakie odbył w okresie między sesja a następnie poinformował, że udało się 

zorganizować wyjazd do Sejmu w dniu 29 czerwca. Prosił o zgłaszanie uczestnictwa. Dodał, 

że wyjazd jest bezpłatny.  

Pani Danuta Baranowska zapytała, jak kształtuje się cena za m2 gruntu, działki 

przeznaczonej do sprzedaży przy ul. Piaskowej w Inowłodzu? 

Pan Wójt zapytał, czy chodzi o cenę z wyceny czy o tę po udzielonej bonifikacie? 

Pani Danuta Baranowska odpowiedziała, że o tę po udzielonej bonifikacie. 

Pani Janina Gostyńska odpowiedziała, że wycena była co do działek 27 zł, 25 zł. za metr, to 

zależy też od ukształtowania. Po uwzględnieniu bonifikaty cena zeszła do 17 zł. Natomiast 

jest to teren budowlany i biegły nie mógł inaczej określić wartości działki.    

 

Posiedzenie opuścili radni Piotr Kamiński i Roman Rodakowski. Pozostało 12 radnych.  

 

Radny Marek Leszczyński zabrał głos w sprawie pokazu filmów przyrodniczych, jaki odbył 

się w dniu 19 czerwca br. na zamku w Inowłodzu w ramach XVI Międzynarodowego 

Festiwalu Filmów Przyrodniczych im. Włodzimierza Puchalskiego w Łodzi. Zwrócił uwagę, że 

pod względem organizacyjnym pokaz okazał się totalną porażką. Rozpoczął się z ponad 

półtoragodzinnym opóźnieniem i nikt nawet nie przeprosił osób, które przybyły na czas. 

Dodał, że jeżeli kolejne imprezy mają tak wyglądać, to lepiej w ogóle ich nie organizować.  

Pan Wójt odniósł się do zarzutów radnego Marka Leszczyńskiego, wyjaśniając, 

że organizatorem imprezy był Spalski Park Krajobrazowy wraz z Łódzką Filmówką 

i pierwotnie pokaz tych filmów był zaplanowany w Spale. W ostatniej chwili zrezygnowano 

z tego miejsca i poproszono o udostępnienie dziedzińca zamku, wraz z przyłączem prądu. 

Pan Wójt dodał, że po imprezach, jakie się ostatnio odbyły, wyciągane są wnioski i będą 

stawiane określone wymogi przy udostępnianiu obiektu, ponieważ nie można sobie pozwolić, 

aby podobne zdarzenia miały miejsce.    

Radna Ewa Korzeniewska zwróciła uwagę, że pracownik ZUKu, który jest odpowiedzialny za 

opróżnianie koszy w Spale został skierowany do prac w Inowłodzu i kosze w Spale są 

przepełnione i nieopróżniane. Prosiła by zająć się tą sprawą.   
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Ad. 7  

Informacja Wójta na temat zamku Kazimierza Wielkiego w Inowłodzu. 

Radni otrzymali powyższą informację wraz z materiałami na sesję. Stanowi ona załącznik 

nr 4 do niniejszego protokołu.   

Pan Wójt dodał, że sprawy finansowe, jeżeli chodzi o rozliczenie zamku zostały zamknięte 

z ostatnim dniem roku ubiegłego, czyli ostatnia transza 1 700 000 wpłynęła do Gminy. 

Będziemy dysponować tymi środkami w bieżącym roku budżetowym. Główną bolączką jest 

przeciek dachu i z tym Gmina próbuje sobie jakoś poradzić. Pan Wójt dodał, że próbuje go 

„dozbrajać” w kolejne funkcje, czego przykładem jest fakt, że Rada Gminy ma tutaj swoją 

siedzibę. Zamek jest w dalszym ciągu jest w dużej mierze niewykorzystany i jeżeli, ktoś 

miałby pomysł na jego zagospodarowanie, to Pan Wójt chętnie się z nim zapozna. 

Informacja Wójta na temat zamku Kazimierza Wielkiego została jednogłośnie przyjęta do 

protokołu.    

 

Ad. 8 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXV/135/2012 Rady Gminy Inowłódz z dnia 

27 września 2012 r. w sprawie podziału Gminy Inowłódz na stałe obwody głosowania, 

ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych. 

Pan Przewodniczący odczytał uzasadnienie do projektu uchwały.  

 

Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały a następnie zapytał, kto jest za podjęciem 

proponowanej uchwały? 

W głosowaniu udział wzięło 12 radnych: 

- za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, 

Uchwała Nr X/53/2015 stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

 

Posiedzenie opuścił radny Marek Leszczyński. Pozostało 11 radnych. 

 

Ad. 9 

Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania z wykonania budżetu Gminy 

Inowłódz za 2014 r. 

Pani Skarbnik wyjaśniła, że jeżeli chodzi o wykonanie budżetu za ubiegły rok, większe 

wykonanie nastąpiło po stronie dochodów, szczególnie duży odsetek wykonanych dochodów 

stanowiły dochody majątkowe, było to ponad 700%. Wpłynęło na to otrzymanie zwrotu za 

realizację zadania finansowanego ze środków unijnych, zadania zamkowego. Dochody 

bieżące zostały wykonane w 100%, jeżeli chodzi o wykonanie wydatków zostały one 

wykonane w 96%, dochody bieżące w 96% i majątkowe 97%. Ponadto zaległości z tytułu 

dochodów wynoszą ponad 1 000 000. Największy odsetek, bo 73% stanowią zaległości 

z tytułu podatku od nieruchomości osób prawnych, dotyczy to dwóch podmiotów 

gospodarczych działających na terenie Gminy, z czego jeden podmiot spłacił swoje 

zaległości, czyli w chwili obecnej zaległość ma tylko jeden podmiot, jeżeli chodzi o podmioty, 

które prowadzą działalność gospodarczą. Zadłużenie na koniec roku z tytułu kredytów 

wyniosło 5 780 000, natomiast z tytułu pożyczek 443 302, z czego pożyczki zostały spłacone 

do dnia dzisiejszego.    

Pan Przewodniczący poprosił o stanowiska Komisji Stałych. 

Komisje Stałe jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 
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Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały a następnie zapytał, kto jest za podjęciem 

proponowanej uchwały? 

W głosowaniu udział wzięło 11 radnych: 

- za podjęciem uchwały głosowało 11 radnych, 

Uchwała Nr X/54/2015 stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 10 

Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Inowłódz za 

2014 r. 

Pani Skarbnik wyjaśniła, że na sprawozdanie finansowe składają się 3 sprawozdania, min.: 

sprawozdanie z wykonania budżetu, bilans z wykonania budżetu, bilans z wykonania 

jednostek i zakładów budżetowych, zestawienie zmian funduszu i rachunek zysków i strat. 

Te wszystkie sprawozdania są sprawozdaniami łącznymi wszystkich naszych jednostek 

i zakładu budżetowego. W skład jednostek wchodzą wszystkie szkoły, GOPS i jednostka, 

jaką jest Urząd Gminy. Jeżeli chodzi o dane zawarte to najważniejszym dokumentem jest 

bilans z wykonania budżetu i tutaj o zadłużeniu była mowa w punkcie poprzednim, natomiast 

taka dobra wiadomość, że w bilansie z wykonania budżetu, wynik wykonania budżetu jest na 

plus i wynosi 1 237 000, 34 zł.   

Pan Przewodniczący poprosił o stanowiska Komisji Stałych. 

Komisje Stałe jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

 

Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały a następnie zapytał, kto jest za podjęciem 

proponowanej uchwały? 

W głosowaniu udział wzięło 11 radnych: 

- za podjęciem uchwały głosowało 11 radnych 

Uchwała Nr X/55/2015 stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 11 

Udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Inowłódz za 2014 r.: 

a) Przewodniczący Rady Gminy Inowłódz Pan Wacław Chachuła odczytał Uchwałę             

Nr II/102/2015 Regionalnej Izby Obrachunkowej z dnia 18 maja 2015 r. w sprawie 

opinii o sprawozdaniu Wójta Gminy Inowłódz z wykonania budżetu za 2014 rok; 

b) Przewodniczący Rady Gminy Inowłódz Pan Wacław Chachuła odczytał wniosek 

Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Inowłódz z dnia 29 maja 2015 r. o udzielenie 

absolutorium Wójtowi Gminy Inowłódz za 2014 r.; 

c) Pan Przewodniczący zapoznał radnych z Uchwałą Nr II/185/2015 Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Łodzi z dnia 12 czerwca 2015 r. w sprawie wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Gminy Inowłódz o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Inowłódz 

za 2014 rok; 

 

Pan Przewodniczący ogłosił przerwę w obradach.  

 

Po przerwie wrócili radni Piotr Kamiński i Marek Leszczyński, nie powróciła radna Ewa 

Korzeniewska. Obecnych było 13 radnych. 

 

d) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Inowłódz za 

2014 rok. 

 



7 

 

Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały a następnie zapytał, kto jest za podjęciem 

proponowanej uchwały? 

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych: 

- za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych. 

Uchwała Nr X/56/2015 stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 12 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Inowłódz na 

lata 2015-2030. 

Pani Skarbnik poprosiła o rozpatrywanie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Inowłódz na lata 2015-2030 i uchwały w sprawie zmian budżetu łącznie, 

ponieważ zmiany w budżecie wywołują skutki w Wieloletniej Prognozie Finansowej. Oprócz 

zmian, które radni otrzymali z dokumentacją na sesję Pani Skarbnik zaproponowała by 

w dziale 85295 zarówno po stronie dochodów jak i wydatków dokonać zwiększenia o kwotę 

10 000 z przeznaczeniem na utrzymanie podopiecznych domów pomocy społecznej. Środki 

na ten cel pozyskane zostały w wpłat członków rodzin za osoby, które znajdują się w domach 

pomocy społecznej. Ponadto poprosiła, by po stronie dochodów dokonać zwiększenia kwoty 

podatku od nieruchomości od osób fizycznych o 1 000 zł. z przeznaczeniem po stronie 

wydatków na opłaty z tytułów czynszów i najmów. 

Pan Przewodniczący poprosił o stanowiska Komisji Stałych. 

Komisje Stałe jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

 

Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały a następnie zapytał, kto jest za podjęciem 

proponowanej uchwały? 

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych: 

- za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych. 

Uchwała Nr X/57/2015 stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 13 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Inowłódz na rok 2015. 

Pan Przewodniczący poprosił o stanowiska Komisji Stałych. 

Komisje Stałe jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

 

Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały a następnie zapytał, kto jest za podjęciem 

proponowanej uchwały? 

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych: 

- za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych. 

Uchwała Nr X/58/2015 stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 14 

Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego za 2014 rok 

Gminnego Centrum Kultury w Inowłodzu. 

Pan Przewodnicząc poprosił o stanowiska Komisji Stałych. 

Pan Marek Leszczyński powiedział, że na posiedzeniu wspólnym Komisji Budżetu i Oświaty 

przy jednym głośnie wstrzymującym projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany.  

Na Komisji Rolnictwa oraz na Komisji Zagospodarowania Przestrzennego projekt uchwały 

został jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowany. 
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Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały a następnie zapytał, kto jest za podjęciem 

proponowanej uchwały? 

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych: 

- za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych. 

Uchwała Nr X/59/2015 stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 15 

Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego. 

Pani Skarbnik wyjaśniła, że w budżecie została przyjęta kwota przychodów, które zostaną 

w postaci kredytów i pożyczek w wysokości 6 872 346 zł. W tym roku Rada podejmowała 

dwie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki: z Banku Gospodarstwa Krajowego na kwotę 

ponad 3 500 000 oraz kolejną w sprawie pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej na ponad 1 000 000 a na pozostałą część planuje się 

zaciągnąć kredyt komercyjny. Ta uchwała pozwoli na wszczęcie procedury przetargowej 

i zabezpieczenie środków na finansowanie wydatków, które zostały zaplanowane 

w budżecie.   

Pan Przewodniczący poprosił o stanowiska Komisji Stałych. 

Komisje Stałe jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

 

Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały a następnie zapytał, kto jest za podjęciem 

proponowanej uchwały? 

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych: 

- za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych. 

Uchwała Nr X/60/2015 stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 16 

Podjęcie uchwały w sprawie powołania zespołu do spraw zaopiniowania kandydatów na 

ławników. 

Pan Przewodniczący poprosił o stanowiska Komisji Stałych. 

Radny Marek Leszczyński poinformował, że co do treści projektu uchwały nikt nie miał 

wątpliwości, natomiast na posiedzeniu wspólnym członkowie komisji zaproponowali dwie 

kandydatury do zespołu do spraw zaopiniowania kandydatów na ławników: radnej Jolanty 

Bilskiej i radnego Romana Rodakowskiego. Obydwoje wyrazili zgodę na udział w pracach 

zespołu. 

Radny Arkadiusz Łon wyjaśnił, że Komisja Zagospodarowania Przestrzennego jednogłośnie 

zgłosiła kandydaturę radnego Piotra Kamińskiego, który również wyraził zgodę na udział w 

pracach zespołu., zaś projekt uchwały jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała.   

Radna Mirosława Olas poinformowała, że Komisja Rolnictwa jednogłośnie, pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały jak i kandydatury zgłoszone na pozostałych Komisjach.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                        

Następnie ustalono, że przewodniczącym zespołu zostanie Jolanta Bilska, zastępcą 

przewodniczącego Roman Rodakowski. 

 

Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały a następnie zapytał, kto jest za podjęciem 

proponowanej uchwały? 

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych: 

- za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych. 

Uchwała Nr X/61/2015 stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 
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Ad. 17 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji „Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla 

Gminy Inowłódz na lata 2015-2020”. 

Pan Przewodniczący poprosił o stanowiska Komisji Stałych. 

Pan Marek Leszczyński poinformował, że na posiedzeniu wspólnym Komisji Budżetu 

i Oświaty 6 radnych było za, 2 wstrzymało się od głosu. W dalszej części swojej wypowiedzi 

wyraził wątpliwość co do zasadności opracowywania tego typu dokumentów. Zaznaczył, 

że zapoznał się z „Planem Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Inowłódz na lata 2015-

2020”. Dodał, że jego zdaniem jest to pewnego rodzaju forma szantażu ze strony państwa 

i lobby energetycznych w naszym kraju, jeśli chodzi o obywateli. Tego typu dokumenty to 

bardzo sztuczny twór i płacenie 50 000 zł. za sporządzenie takiego dokumentu to jest 

skandal. Nie  ma to nic wspólnego z demokracją i z samorządnością. Radny Marek 

Leszczyński podkreślił, że on sam nie zgadza się z takim modelem energetycznym, jednak 

zdaje sobie sprawę z konsekwencji nie przyjęcia ww. planu. Zakończył swoją wypowiedź 

stwierdzeniem, że dla niego jest to degrengolada mentalna i prawna.   

Radny Arkadiusz Łon poinformował, że Komisja Przestrzenna jednogłośnie, pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. Dodał, że dla dobra mieszkańców (np. dostępność kredytów 

na  termomodernizację ) należy powyższy dokument przyjąć.   

Radna Mirosława Olas wyjaśniła, że Komisja Rolnictwa jednogłośnie, pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały.  

Pan Przewodniczący zaznaczył, że Rada mając dokument tego typu powinna go solidnie 

przepracować, przedyskutować i jeśli zajdzie taka potrzeba również skrytykować.   

Radny Robert Pawłowski, dodał, że po części zgadza się z wątpliwościami Marka 

Leszczyńskiego ale przekonał go fakt tzw. szantażu – bez tego dokumentu, przy całej jego 

ułomności, Gmina nie jest w stanie otworzyć ścieżki robienia czegokolwiek z szeroko 

rozumianej gospodarki niskoemisyjnej, więc należy go przyjąć.  

Pan Wójt podsumował dyskusję mówiąc, że trudno nie zgodzić się z uwagami radnych,  

stawia się samorząd niejako „pod ścianą”. Jeśli nie zostanie uchwalony Plan Gospodarki 

Niskoemisyjnej, Gmina nie może skutecznie złożyć wniosku na odbiór eternitu, nie można 

próbować budować instalacji, które będą dostarczać alternatywne źródła energii a przecież 

Gmina do takich działań się przygotowuje. Przyjęcie tego dokumentu, to warunek sine qua 

non (tzn. konieczny), aby ubiegać się o dofinansowanie zadań z szeroko pojmowanej 

gospodarki niskoemisyjnej. Pan Wójt poprosił radnych o przyjęcie powyższego planu.  

Radny Marek Leszczyński zapytał: do kiedy radni są zobligowani do zajęcia stanowiska do 

tego projektu? 

Pani Janina Gostyńska odpowiedziała, że do końca czerwca Gmina ma czas na rozliczenie. 

 

Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały a następnie zapytał, kto jest za podjęciem 

proponowanej uchwały? 

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych: 

- za podjęciem uchwały głosowało 11 radnych, 

- przeciw głosował 1 radny, 

- wstrzymał się od głosu 1 radny. 

 

Uchwała Nr X/62/2015 stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. 
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Ad.18 

Podjęcie uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości stanowiących mienie 

komunalne (część dz. nr 24/13 w Spale). 

Pani Janina Gostyńska wyjaśniła, że uchwała dotyczy działki 24/13 w Spale. Jest to część 

nieruchomości gminnej, przeznaczonej pod wydzierżawienie pod butlę gazową Funduszu 

Wczasów Pracowniczych w Spale o powierzchni 50 m2 . Zakończył się okres dzierżawy tego 

terenu i do na zawarcia kolejnej umowy wymagana jest zgoda Rady Gminy. 

Pan Przewodniczący poprosił o stanowiska Komisji Stałych. 

Komisje Stałe jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

 

Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały a następnie zapytał, kto jest za podjęciem 

proponowanej uchwały? 

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych: 

- za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych. 

Uchwała Nr X/63/2015 stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu. 

 

Ad.19 

Podjęcie uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości stanowiących mienie 

komunalne ( część dz. nr 6/6 w Spale).  

Pan Przewodniczący poprosił o stanowiska Komisji Stałych. 

Radny Marek Leszczyński powiedział, że jeśli chodzi o ten projekt uchwały na posiedzeniu 

połączonym Komisji Budżetu i Oświaty jako pierwszy uwagę wniósł radny Piotr Kamiński, 

który przypomniał uwagę, która padła na Komisji Przestrzennej by ta umowa dzierżawy była 

zawarta do czasu zatwierdzenia planu miejscowego dla miejscowości Spała. Natomiast 

radna Ewa Korzeniewska dodała, że skoro „wyprowadza się” mieszkańców Spały 

z garażami, to nie powinno się przedłużać umowy dzierżawy terenu pod umieszczenie 

reklamy dla Hotelu Prezydent. Na 8-miu głosujących radnych, przeciw przyjęciu tej uchwały 

było 7 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu.  

Radny Arkadiusz Łon wyjaśnił, że na Komisji Przestrzennej - z zastrzeżeniem o którym mówił 

radny Marek Leszczyński, aby umowa dzierżawy była zawarta do czasu zatwierdzenia planu 

miejscowego – 4 radnych było za, przeciw głosował 1 radny.  

Radna Mirosława Olas poinformowała, że  na Komisji Rolnictwa głosowało 4 radnych 

i 4 wstrzymało się od głosu.  

Pan Przewodniczący wtrącił, że chciałby się upewnić co do zapisu projektu uchwały. 

W § 1 mówi się, że „wyraża się zgodę na wydzierżawienie, na okres nie dłuższy niż 5 lat”. 

W tym stwierdzeniu zastrzeżenia Komisji Budżetu i Oświaty czy Przestrzennej można by 

ująć. Nadmienił, że zakłada przyjęcie planu miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego wcześniej niż w ciągu 5 lat i można by ten okres skrócić. Następnie zapytał 

o zdanie Pana Wójta.   

Pan Wójt odpowiedział, że z całą pewnością tak, ale trudno też nie brać pod uwagę 

argumentacji radnej Ewy Korzeniewskiej, która mówiła, że nie czekając na zmianę w planie 

zagospodarowania przestrzennego porządkowana jest przestrzeń w Spale, również w tym 

obszarze, gdzie znajduje się przedmiotowa reklama. Pan Wójt dodał, że nie chciałby nikogo 

namawiać ani w jedną, ani w drugą stronę, natomiast wydaje mu się, że póki co, 

w najbliższym roku  ta reklama niczemu i nikomu by nie przeszkadzała. Pozostawia decyzję 

radnym.   

Radny Robert Pawłowski powiedział, że koleżanka Ewa Korzeniewska musiała odjechać, ale 

poprosiła go przekazanie takiej prośby, żeby jednak konsekwentnie to co mówiła na komisji 
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proponując odrzucenie tej uchwały, aby nie tworzyć takich „sytuacji przejściowych”, bo skoro 

zapadła decyzja, że ten teren ma być przeznaczony pod stworzenie planu i pełnić swoje 

funkcje, to ten dzierżawca ma możliwość na spokojnie poszukać w Spale alternatywnego 

miejsca do ustawienia tej reklamy, bez żadnego okresu przejściowego. Umowa mu się 

kończy, nie ma kolejnej umowy na dzierżawę w tym miejscu, ponieważ to miejsce podlega 

w tym czasie porządkowaniu. Dodał, że koleżanka Ewa prosiła, by przyjąć stanowisko 

prezentowane przez nią na komisji, żeby tę uchwałę odrzucić.             

 

Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały a następnie zapytał, kto jest za podjęciem 

proponowanej uchwały? 

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych: 

- za podjęciem uchwały głosowało 2 radnych, 

- przeciw głosowało 4 radnych, 

- wstrzymało się od głosu 7 radnych, 

 

Pan Przewodniczący stwierdził, że w głosowaniu jawnym uchwała została odrzucona.  

 

Ad.20 

Informacja o realizacji wniosków zgłoszonych na IX sesji stanowi załącznik Nr 18 do 

niniejszego protokołu. Do ww. informacji nie zgłoszono żadnych uwag. 

 

Ad.21 

Interpelacje i zapytania. 

Radny Piotr Krotosz zapytał, co z jego wnioskiem w sprawie plaży w Inowłodzu. Czy zostały 

podjęte jakieś kroki, by te plażę choć częściowo zapiaszczyć? 

Radny Janusz Wilkowiecki zapytał o oczyszczalnię ścieków: 

 na jakim faktycznie etapie jest procedura zakończenia budowy? 

 czy termin zgłoszenia do Urzędu Marszałkowskiego zostanie dotrzymany? 

 czy przeprowadzone zostały testy urządzeń technicznych oczyszczalni, czy ten 

system działa?  

Pani Sołtys Elżbieta Bernaciak zapytała, kiedy będą zamontowane tablice informacyjne 

z numeracją posesji w Liciążnej, ponieważ zgłaszała ten problem już wcześniej i miały być 

zainstalowane do końca czerwca 2015 r. 

Radny Arkadiusz Łon zgłosił postulat lokalnych przedsiębiorców, zwłaszcza z branży 

budowlanej, by w przypadku zapytań ofertowych, kierować je przede wszystkim do 

miejscowych przedsiębiorców. 

 

Pan Wójt powiedział, że udzieli odpowiedzi na wszystkie zadane pytania. Najpierw odniósł 

się do pytania radnego Krotosza. Wyjaśnił, że oczywiście można próbować podjąć jakieś 

działania doraźne, ale on wolałby przygotować się do tego tematu tak solidnie i zrobić coś, 

co będzie miało trwały charakter. Zaznaczył, że lepiej wstrzymać się z wydawaniem 

pieniędzy na takie drobne działania i dodał, że po raz pierwszy w tym roku jest „zielona 

plaża” utrzymywana w dobrym stanie i należy raczej określić zasady dostępu do tego 

pięknego terenu, ponieważ tam są bardzo dobre warunki do wypoczynku. Na pewno jest 

w planie zagospodarowanie szczególnie nabrzeża Pilicy w Inowłodzu i w Spale, ale 

w kompleksowy sposób i jeśli tylko pojawią się środki finansowe, to będzie można to zadanie 

zrealizować. 
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Następnie Pan Wójt odpowiedział na pytania radnego Janusza Wilkowieckiego. Zaznaczył, 

że to co zrobiła firma, która buduje oczyszczalnię jest ogromnym wyczynem. Przypomniał 

zebranym, że w połowie lutego faktycznie rozpoczęły się roboty budowlane a na dzień 

dzisiejszy trwa sprzątanie, czyszczenie i w ramach robót wykończeniowych udało się nawet 

odtworzyć drogę dojazdową do gruntów rolnych. Pan Wójt dodał, że jest przekonany co do 

tego, iż wszystkie terminy i procedury zostaną dochowane, zarówno co do umowy 

z wykonawcą jak również co do umowy z Urzędem Marszałkowskim. Poinformował, że we 

wtorek 20 czerwca uda się osobiście do Urzędu Marszałkowskiego w celu dostarczenia 

dokumentów zgłoszenia zakończenia wykonania robót budowlanych związanych z tą 

inwestycją.  Zapewnił, że prace są na końcowym etapie, zarówno pod względem technologii 

jak i budowlanki.            

Odpowiadając na wniosek Pani Sołtys Bernaciak, Pan Wójt zadeklarował natychmiastowe 

przystąpienie do realizacji tego zadania 

Pani Janina Gostyńska dodała, że w miesiącu lipcu będzie wysłane zapytanie ofertowe i to 

zadanie dotyczące montażu informacji o numeracji będzie realizowane we wszystkich 

sołectwach. 

Pan Wójt odniósł się także do sugestii radnego Arkadiusza Łon, zapewniając, że w pierwszej 

kolejności są angażowani mieszkańcy Gminy Inowłódz i firmy działające na jej obszarze.  

Pan Przewodniczący poprosił o podanie szczegółowych informacji, dotyczących wyjazdu 

szkoleniowego do Warszawy w dniu 29 czerwca br.       

Pan Wójt przedstawił plan wyjazdu.  

Radny Janusz Wilkowiecki podkreślił, iż domniemuje z wypowiedzi Pana Wójta, że testy 

technologiczne oczyszczalni nie zostały jeszcze przeprowadzone.   

Pan Wójt udzielił odpowiedział, informując, że testy urządzeń nie zostały jeszcze 

przeprowadzone, bo rozruch nastąpi w momencie, kiedy napełniona zostanie stacja zlewcza 

i osiągnięty zostanie efekt w postaci zbadania oczyszczonych ścieków, ale to nastąpi po kliku 

lub kilkunastu tygodniach i wtedy się przekonamy czy oczyszczalnia działa prawidłowo. Na 

dzień dzisiejszy mamy prawo wierzyć, że urządzenia jakie zostały dostarczone są sprawne, 

bo są nowe i na gwarancji.    

 

Ad.22 

Wnioski Komisji, wolne wnioski i informacje. 

Radny Marek Leszczyński wnioskował o: 

 powołanie zespołu ds. estetyzacji terenu gminy, która zajęła by się porządkowaniem  

przestrzeni terenu Gminy Inowłódz (radny podpowiedział, by do udziału w pracach 

zespołu zaangażować miejscową ludność, plastyków itd.) 

 naprawę drogi dojazdowej, biegnącej w kierunku jego posesji, zniszczonej po 

ostatniej burzy, 

  odnowienie ok. 10-12 m2 piaskownicy dla dzieci przy stróżce, która płynie obok placu 

zabaw na terenie Osi R w Inowłodzu, 

 położenie drewnianej kładki na stróżce, która wpływa do Pilicy i wyznaczenie na 

terenie OSiR  trasy biegowej wraz  z zaznaczeniem odległości. 

 

Posiedzenie opuścił radny Janusz Wilkowiecki. Pozostało 12 radnych. 

 

Radny Robert Pawłowski wnioskował: 

 by stale monitorować stan drogi z kostki w Teofilowie, zwłaszcza po obfitych 

i gwałtownych ulewach deszczu, 
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 o naprawę zjazdu z drogi w Teofilowie na drogę krajową, 

 naprawienie znaku „nakazu jazdy na wprost” przy krzyżu w Teofilowie.   

Radny Piotr Gawęda wnioskował o: 

 oczyszczenie poboczy drogi powiatowej za Brzustowem w stronę Inowłodza, 

 naprawę znaku „przystanek autobusowy” w Brzustowie przy torach. 

Radny Jacek Bran wnioskował o: 

 poprawienie znaku „ustąp pierwszeństwa” na Kolonii I w Brzustowie, 

 uzupełnienie znaków drogowych przy drodze powiatowej w Brzustowie, 

 pomalowanie słupów oświetleniowych wzdłuż drogi do bunkru w Konewce. 

Radny Zbigniew Niemiec wnioskował o uprzątnięcie wyciętych krzewów przy drodze 

z Brzustowa na Dąbrowę.  

Radny Piotr Krotosz wnioskował: 

 by wykonać bezpieczne zejście do Pilicy (na plaży, na terenie OSiR). 

 o przeniesienie znaku „zakaz wjazdu”, który jest ustawiony przy mostku na OSiR 

w miejsce w którym kończy się parking. 

 ustawienie znaku „uwaga dzieci” na wysokości posesji Państwa Gołaszewskich na 

ulicy Wolskiej (słup od znaku stoi, urwana jest „górna” jego część), 

  o dokończenie brakującego odcinka 200 m. drogi w Teofilowie z środków jaki zostały 

z realizacji budowy drogi Królowa Wola (Stegny) – Teofilów i jeśli jeszcze zostaną 

jakieś środki z tego zadania, aby przeznaczyć je na remont chodnika przy 

ul. Wolskiej w Inowłodzu w stronę cmentarza z okresu I wojny światowej (na ostanie 

zadanie są zabezpieczone środki z funduszu sołeckiego miejscowości Inowłódz, 

w wysokości 17 000, ale są one niewystarczające). 

 

Radny Piotr Kamiński poinformował, że radna Ewa Korzeniewska zgłosiła na posiedzeniu 

Komisji Przestrzennej chęć uczestniczenia w spotkaniu w sprawie garaży z mieszkańcami 

Spały.  Ponadto przypomniał swój wniosek w sprawie wykonania mostka na wyspę na Pilicy 

w Inowłodzu.  

Pani Sołtys Agnieszka Jóźwik: 

 wnioskowała o usunięcie pojemników na odzież używaną znajdujących się w Spale, 

przy ul. Wojciechowskiego (obok sklepu GS), 

 ponowiła prośbę o pozostawienie w Spale jednego pracownika ZUK, który sprząta na 

terenie tej miejscowości.  

 

Na koniec Pan Wójt poinformował o korespondencji z firmą „Mikrosil”. Odczytał odpowiedź 

na pismo skierowane z Gminy Inowłódz w sprawie uregulowania zaległości podatkowych.  

Podał także informację o konkursie realizowanym przez Krajowe Stowarzyszenie Sołtysów 

na najlepszą stronę internetową „Sołectwo w sieci” (materiały w sprawie konkursu zostały 

rozdane Sołtysom).  

 

Radny Marek Leszczyński zaprosił wszystkich na III edycję festiwalu poezji śpiewanej 

im. Juliana Tuwima, który odbędzie się 4 lipca na podzamczu  w Inowłodzu. 
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Ad.23 

Pan Przewodniczący zamknął obrady X sesji VII kadencji Rady Gminy Inowłódz o godzinie 

1805.        

 

Przewodniczący Rady Gminy Inowłódz 

 

      Wacław Chachuła 

 

 

Protokołowała: 

Małgorzata Mierzwa 


